

AssensSpejderne

Dagsorden for ledermøde mandag 24. marts kl. 18.30 i Bæverhytten

Deltagere: Ledere & lederassistenter (frivilligt for hjælpere); minimum en leder fra hver gren: Ulla, Sus, Erik, Søs, Gry, Viktor, Hanne & Blomme.

Afbud (på forkant): Afbud Rune.

- 1. Velkomst** ved gruppeledere.
- 2. Valg af referent.** Anne Blomme.
- 3. Opfølgning på referat fra sidste ledermøde, samt evt. fra bestyrelsesmødet.**
Opfølgning er skrevet ind i selve dagsordenen.

4. Status i grenene:

- a) Kort bordet rundt med stemning og børnetal i hver gren ved grenlederne.

Mikro & Mini: De er mange, De laver gode varierede møder. Har lige haft besøg af biavler. Der bliver snarest opdelt i de korrekte grene så mikro og mini står som de skal. De har mistet ganske få over vinteren.

Junior: Der er 9 juniorer de 5 skal rykke op. Gry har sidste dag i morgen. Emil Rune spørges om han vil være lidt aktiv igen. Mads er under uddannelse i hjemmевærnet de næste 4 uger. Vi er i fuld gang med planlægning af fælles sommerlejr i Stenløse med troppen.

Trop: 4 standhaftige spejdere. Vi forbereder til Divi. 3 med på PL og PA.

Senior: 11 seniorer. 4 på kamik og 4 på PL og PA. De snakker om at deltage i divi. Måske senior sommerlejr på Thurøbund.

- b) Status på ledere og/eller hjælpere i grenene? Fin bemanning pt. Jack vil gerne undervise i førstehjælp hvis vi har brug for det. Michael vil gerne hjælpe hvis der er vandaktiviteter.
- c) Drøftelse af om vi igen skal dele mikro og mini op i to grene, hvis enten Erik eller Sus har mod på at være grenleder (Vi rykkede ikke alle op i sommers, så medlemssystemet afspejler ikke fordelingen i mikro/mini pt., - så det skal vi lige håndtere frem til oprykningen).

Sus bliver officielt grenleder for minierne. Hanne tilpasser hjemmesiden mv.

5. Tema: Den røde tråd – til godkendelse

Med udgangspunkt i lommebøgerne og drøftelserne, som vi havde sidste år med Ditte fra divisionen, har Blomme lavet et udkast til gruppens røde tråd. Læs udkastet inden mødet, så vi kan drøfte det og godkende det sammen til videre brug.

Vi har en god snak om at der er stor forskel på børns kunnen. Vi skal fordre at bruge dem der kan som hjælpere for dem der er udfordret.

Grenlederne er velkommen til at sende forslag til ændringer/tilføjelser til Blomme, så tager vi en snak om løbende om det skal tilføjes på oversigten. Rettelser sendes inden 1. april-25.

Som udgangspunkt bruges korpsets mærker. Specielemærker som udgangspunkt fra junioralderen.

6. Planlægning af fælles aktiviteter på tværs af grene:

- a) Fælleslejr 4.-6. april: Søs gennemgår program og giver et overblik over tilmeldte, og så aftaler vi de sidste forberedelser sammen. /Søs

Søs har styr på mærker. Madplan med hjælp fra en madmor. Søs gennemgår weekendens program. Lørdagen står i løbets tegn. Poster er fordelt – der er ca. 10-15 min på hver post. Lejrbål planlægges i samråd lørdag eftermiddag. Husk øve sangene som skal bruges til Divi. Mikro/mini sover i den ene sal. Trop i sheltere, junior i telt.

- b) Sct. Georgsmøde 22. april: Fællesmøde, hvor forslaget er, at vi gør, som vi plejer. /Blomme

Ulla læser budskab og sagnet om Sct. Georg, sange styres af Hanne (Blomme er til divisionsrådsmøde) Trop laver bål, Ophæng er klar. De går til det hemmelige sted ved brug af reb. Trop tager stander med. Mødetid er kl. 17.30 til 19.

- c) Korpsets spejderdag søndag 11. maj: Skal vi holde det i Assens og vil nogen stå for det? Vi kan godt bruge flere medlemmer. Læs mere her: [Spejderdag 2025 | Det Danske Spejderkorps](#)

Erik og Sus tager teten på aktiviteter. Hanne, Viktor, Blomme og Rune kan hjælpe når vi kommer hjem fra Divi. Erik sørger for tilmelding og materiale. Herunder stort banner. Erik afleverer materiale på de lokale skoler. Der sørges for frokost til dem, der kommer direkte fra Skovdam. Erik orienterer løbende inden, og griber fat i hjælperne.

- d) Valdemarsdag 15. juni: For alle undtagen mikro. /Blomme.

Hanne tilretter seddel fra 2024. Det er en Søndag i år. Vi må se om det flyttes tilbage til Bofællesskabet igen efter kritik for det blev flyttet sidste år.

- e) Midsommerfest og oprykning 24. juni: Forslag om, at vi kombinerer de to ting ligesom sidste år. Nogle forslag til båltalere? Hvem vil arrangere aftenen? Alle grenledere skal senest en uge inden forholde sig til, hvem der skal rykke op fra deres grene og skrive det til Anne & Hanne, som beder Brian rykke dem i systemet. /Hanne

Bestyrelsen spørges om de vil sørge for kaffe og kage. Mikro laver heks til midsommerfesten. Vi summer over en mulig bål-taler. Giv Hanne eller Blomme et hint.

7. Planlægning af leder- og divisionsarrangementer:

- a) Divisionsturnering 9.-11. maj: Hvem skal med? Eventuelt praktiske aftaler ift. telte mv.

Der er telte til alle. Og der er grej kasser til alle- om end de skal efterses.

8. Økonomi & praktik:

- a) Udeståender ved hytten og/eller grunden? /Rune.

Der spørges om lys ved bålpladsen. Vi skal bruge flagermuslygterne.

Erik spørger om vi kunne få bålhytten fikset. Erik tænker tanker og vender tilbage med et oplæg.

- b) Æblefestivalen: Arrangørerne har spurgt, om vi vil hjælpe med nogle andre ting. /Blomme.

Blomme skriver til Conni. Vi vil gerne høre nærmere om tankerne bag og praksis herom.

- c) Fundraiser-kursus: /Blomme.

Emnet sendes videre til bestyrelsen.

9. Næste møde jf. årshjulet: Mandag 11. august kl. 18.30, lige efter sommerferien.

10. Eventuelt

- Når der sendes til kasserer mailen, går den til både Brian og Tobias. Men vær obs på at skrive henholdsvis kære B eller kære T.
- Husk at skrive på listen i køkkenet hvis der er noget der mangler. Tager man det sidste, har vi alle ansvar for at få lavet indkøbslisten til Søs.
- Der er nu en både stor og lille mikro og mini bog som kan købes i spejdersport. Vi skal koordinere, hvem der køber ind.
- Skal vi købe et DDS skilt som kan sættes op som peger mod hytten. Erik undersøger hvad det koster,
- Vi skal fortsat have betalt uniform som leder/hjælper, men man skal lige have en prøvetid inden der investeres i uniform. Man kan fortsat få nedsat kontingent til et lederbarn. Obs hvis man stopper som hjælper. Så skal kontingentet op igen.
- Der spørges om der kan bevilges søskenderabat til fælles sommerlejren. Det indstilles til bestyrelsen på mandag.
- Erik har spurgt genbrugsbutikkerne om at gemme evt. indleverede uniformer. De gemmer til os.
- Fælleskørsel for de 4 ledere der skal afsted på kursus på søndag mødes ved hytten 8.45,